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HírmondóDOBOZI

√ Önkormányzati hírek

√ Roma Kultúrális és Gasztronómiai Nap

√ Óvodából iskolába

√ A kéményseprő kívánsága

„Aki  még  so sem követet t  e l  h ibát , való színűleg  még  so sem próbál t  s emmi új 
dolgot . ”

A lber t  Einste in

A tartalomból:

2018. szeptember 5-én, hatodik 
alkalommal rendezte meg – a Bel-
ügyminisztérium támogatásával – a 
Békés Megyei Kormányhivatal, a 
Békés Megyei Közfoglalkoztatási 
Kiállítást Békéscsaba főterén. A ki-
állításon közel 60 település, köztük 
Doboz is bemutatta a járási start-
munka mintaprogram során előállí-
tott termékeit, eredményeit. Az idén 
nem a szervezők által biztosított 
faházakat vettük igénybe, helyette 
a Szigeti József által gyártott, fából 
készült pavilonokat rendeztük be. 
A rendezvényen számos program 

várta az érdeklődőket. Zöldség- és 
gyümölcskóstoló, mezőgazdasági 
gépek bemutatása, állatsimogató és 
egész napos zenés műsorok tették 
színesebbé a kiállítást. „Közfog-
lalkoztatásból a versenyszférába” 
címmel több megyei munkáltató 
álláslehetőségeket ajánlva érkezett 
a rendezvényre, hiszen ne feledjük 
a közmunkaprogram csak átme-
neti megoldás, a cél az elsődleges 
munkaerőpiacra való visszajutás. A 
kiállításon részt vett Dr. Hoffmann 
Imre közfoglalkoztatási és vízügyi 
helyettes államtitkár, Takács Árpád, 

a Békés Megyei Kormányhivatal 
kormánymegbízottja, Zalai Mihály, 
a Békés Megyei Önkormányzat 
Közgyűlésének elnöke és  Herczeg 
Tamás országgyűlési képviselő. Kö-
szöntőikben mindannyian felhívták 
a figyelmet a közfoglalkoztatás fon-
tosságára, értékteremtő erejére.

Mi is lelkesen készültünk erre 
a napra, hiszen rengeteg szerve-
zőmunkát, kreativitást igényelt a 
kiállítóstandunk berendezése. A 
rendezvényen a programban ter-
mesztett zöldségfélékből készített 
kóstolókkal vártuk a kiállításra kilá-
togatókat. A sárgarépalé, a mentás, 
levendulás limonádé, a foghagymás 
pogácsa, és a vegyes zöldségkrém-
ből készült falatkák nagyon népsze-
rűek voltak.

Szeretném megköszönni min-
denkinek a munkáját, aki a kiállítás 
előkészületeiben és lebonyolításá-
ban részt vett.  Szeretnék köszöne-
tet mondani községünk intézmé-
nyeinek vezetőinek, dolgozóinak, 
akik részt vettek a kiállításon, je-
lenlétükkel elismerve eddigi mun-
kánkat.

Kovács Zoltánné

VI. KÖZFOGLALKOZTATÁSI KIÁLLÍTÁS

Idén szeptemberben 21. alka-
lommal rendeztük meg hagyomá-
nyos „Dobozi Szüret” elnevezésű 
programsorozatunkat, amely színes 
és érdekes programokat kínált min-
den korosztály számára.

2018. szeptember 24-én, hét-
főn a Széchy Tamás Emlékház, 
Helytörténeti Gyűjtemény és Al-
kotóházban a „Szüreti szemelge-
tő” rendezvényünk keretében Dr. 
Oláh Andor Természetes Élet-, és 
Gyógymódszerét ismerhették meg 
a hozzánk ellátogató kedves ven-
dégek. Előadónk Bánszky Judit, 
a Magyar Természetgyógyászat 
és Életreformerek Tudományos 
Egyesületének elnöke és Oláh 
doktor menye volt. Oláh doktor úr 
1923. szeptember 26-án látta meg 
a napvilágot, ha közöttünk lenne, 

95. életévét töltötte volna az idén, 
az előadással rá is emlékeztünk. Az 
előadás során gyógymódrendsze-
rét - amely a kilenc alapelvre épül- 
boncolgatta az előadó.

Szeptember 25-én a Széchy Ta-
más Emlékház adott helyet „A szü-
ret ízei” elnevezésű gasztronómiai 
bemutatónknak. 

A tarhosi Libás Tanya tulajdo-
nosa, Molnár István bőséges falusi 
vendégasztalával fogadta a ren-
dezvény résztvevőit. A jelenlévők 
libazsíros, lila-hagymás, libateper-
tős kenyeret, libasültet, ludaskását, 
lilakáposztát, mézes pálinkát és 
mustot is kóstolhattak. A Dobozi 
Közösségi Ház és Könyvtár ügyes 
kezű lányai és fiai pedig finom házi 
baracklekvárral ízesített piskóta-
tekerccsel és az elmaradhatatlan 

hagyományos szilvalekváros pa-
puccsal örvendeztették meg a ven-
dégeket. Asztalaink íz gazdagságát 
pedig még inkább fokozta az, hogy 
vendégeink is hoztak magukkal az 
otthon elkészített finom sütemé-
nyeikből kóstolót.

Zsigmond Károly, aki több éve 
már a mi „borlovagunk”, borkós-
tolót prezentált a Tokaj hegyvidék 
borkülönlegességeiből. Karcsi az 
idén nagyon vicces, humoros fil-
mek vetítésével kötötte egybe a 
különböző borok megízlelgetését, 
amelyek a borok tulajdonságain túl, 
„vezérfonalat” adtak mindenkinek, 
a tudományos borkóstolás művé-
szetéhez. Illetve felhívta a figyelmet 
a különböző borok „testességére” és 
azok mértéktelen fogyasztásának 
veszélyeire is. Azt hiszem, minden-
ki nevében elmondhatom, hogy egy 
nagyon kellemes és ízekkel teli es-
tét tölthettünk el együtt. 

Szeptember 26-án, az ügyes 
kezű gyermekeknek nagy örömé-
re ismét megszerveztük az ilyen-
kor szokásos népi játszóházunkat 
a Széchy Tamás Emlékházban. 
Kézműves foglalkozásunkon a 
gyerekek természetes anyagokból 
készíthettek játékokat és hasznos 
tárgyakat: csuhé-és csutkababát, 
mézeskalácsokat és meghívókat a 
szüreti mulatságra. 

folytatás a 8. oldalon

„A szüret ízei”

Doboz Nagyközség is bemutatta a program során előálított termékeit

Az idén hetvenéves Dobozi 
Általános Iskola jótékonysági estet 
tartott szeptember 15-én, melynek 
díszvendége Jeanne-Marie Wenck-
heim Dickens grófnő volt. Az isko-
la, az összegyűlt támogatásokból a 
hátsó udvar parkosítását szeretné 
megvalósítani.

A több száz megjelent az iskola 
udvarán felállított rendezvénysát-
rakban gyülekezett, és várta az ese-
mény megnyitóját. Elsőként Zsig-
mond Károly, az általános iskola 
intézményvezetője köszöntötte a 
helyieket. Beszédében elmondta, a 
korábbi kastély 1948 óta az oktatás 
színtere, 1996-os kibővítése óta pe-
dig központja a településen.

Az intézmény többféle fejlesz-
tést élt meg, melyek ma is tartanak. 
Kiemelte, jelenleg épp napelemeket 
helyeznek el a tetőn, nyílászárókat 
cserélnek, és korszerűsítik a fűtést.

– Az épület azonban önmagá-
ban nem sokat ér, ha nem töltjük 
meg tartalommal. A dobozi gyere-
kek azonban technikai eszközökkel 
jól felszerelt tantermekben, igényes, 
szép környezetben tanulhatnak. 
Szakmailag jól felkészült pedagó-
gusok, valamint az oktatást nagy-
ban segítő személyzet végzi a mun-
kát – emelte ki Zsigmond Károly.

Ezután a település első embere, 
Köves Mihály polgármester visz-
szaemlékezett az iskola életében 
jelentős fejlesztésekre, felújításokra, 
és kiemelte az önkormányzat vala-
mint az iskola kiváló kapcsolatát. 
Mint elmondta, ennek eredményei 

a színvonalas települési és iskolai 
rendezvények, az intézmény felsze-
reltsége és biztonságos működés is.

Az est díszvendége Jeanne-Ma-
rie Wenckheim Dickens grófnő 
volt, aki gyermekkorát az iskolában 
töltötte, mely akkor még családi 
kastélyként adott otthont a Wenck-
heimeknek. A grófnő elmondta, 
mindig is visszavágyott Dobozra, 
sosem felejtette el gyökereit, így 
amikor erre lehetősége lett, azonnal 
hazalátogatott. Úgy fogalmazott, 
elsőként fel sem ismerte koráb-
bi otthonát, majd amikor megállt 
előtte, épp’ kicsengettek, és az isko-
lából rengeteg kisgyermek szaladt 
ki.

– Ekkor szinte sírtam örömöm-
ben, hogy az én házamban tanul, és 
rohan felém ez a sok gyermek, mert 
az iskola minden falu, község életé-
ben nagyon fontos pont. Ez volt az 
egyik legjobb dolog, ami itt történt 
velem Dobozon – mesélte Jean-
ne-Marie Wenckheim Dickens.

A nyitóbeszédek után többfé-
le játékkal, vetélkedőkkel és zenés 
műsorokkal készültek a szervezők. 
Emellett bőven volt étel és ital, 
köztük a környék legjobb babgu-
lyását is itt szolgálták fel. A tombo-
lahúzás is sokakat érdekelt, ennek 
fődíjaként egy egri wellness hétvé-
gét sorsoltak ki. A több száz vendég 
jó hangulatáról pedig Sztojka Tibor 
és Komlósi György gondoskodott, 
sőt, később az iskola igazgatója is 
beállt a zenekarba.

Busi Ottó (beol.hu)

Az intézményvezető nyitó beszéde

HETVENÉVES A DOBOZI ÁLTALÁNOS ISKOLA
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ÖNKORMÁNYZATI HÍREK

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzatnak Képviselő-testülete 
2018. szeptember 26-án tartott tes-
tületi ülést.

Köves Mihály polgármester tá-
jékoztatást adott a két ülés között 
történtekről:

Július 4-én került sor a Víziköz-
mű Társulat küldöttgyűlésére, me-
lyen döntés született a Társulat elszá-
molási eljárásának megindításáról, a 
társulati hozzájárulás 126.000 Ft-ra 
csökkentéséről.

Július 5-én Gyulán, a Városi 
Könyvtárban került sor a Gyula és 
környéke útikalauz 3. kiadása ün-
nepélyes bemutatására, ahol Dr. 
Görgényi Ernő polgármester Úr 
meghívására képviseltem az Önkor-
mányzatot.

Július 7-8-án rendeztük meg a 
Dobozi Mézes Fesztivált. Köszö-
netet mondok a szervezésben részt 
vevőknek a munkájáért, köszönöm 
a támogatásokat és köszönöm a 
rendezvényre kilátogatóknak, hogy 
megtisztelték az eseményt.

Július 11-én a szegregációs pá-
lyázat szakmai megvalósításával kap-
csolatos egyeztetésre került sor.

Július 12-én Köröstarcsán a TOP 
keretében felújított Egészségház át-
adási ünnepségén vettem részt.

Július 20-24. között Ozsdolán, a 
testvértelepülésünkön jártunk a hi-
vatalos delegációval, melynek közép-
pontjában az István a király produk-
ció előadása állt.

Július 26-án Lőkösházán a TOP 
keretében felújított Egyészségház 
átadási ünnepségére kaptam meghí-
vást, melynek eleget tettem.

Július 31-én, augusztus 2-án, 10-
én a helyi TOP pályázatokról tartot-
tunk munkamegbeszélést és műszaki 
bejárást alpolgármester asszonnyal 
együtt.

Augusztus 9-én egyeztető meg-
beszélésen vettem részt Dr. Kovács 
József képviselő Úr irodájában. Töb-
bek között a pályázatokról és egyéb 
aktuális teendőkről folytattunk meg-
beszélést. 

Augusztus 18-22. között Ozs-
dola település hivatalos küldöttségét 
láttuk vendégül. 

Augusztus 27-én, 30-án a helyi 
TOP pályázatokról tartottunk mun-
kamegbeszélést és műszaki bejárást. 

Szeptember 1-jén Békéscsabán a 
Megyenapon vettünk részt alpolgár-
mester asszonnyal.

Szeptember 3-án a DGK 30 
éves jubileumi ünnepségén köszön-
töttem a vendégeket. Az egész hét a 
jubileumról szólt, tartalmas és szép 
rendezvényeken vehettek részt a lá-
togatók.

Szeptember 4-én a Szegregációs 
pályázat megvalósításával kapcsolat-
ban tartottunk megbeszélést.

Szeptember 5-én Békéscsabán 
került megrendezésre a Közfoglal-
koztatási kiállítás. Szeretném meg-
köszönni a szervezésben és megren-
dezésben közreműködők munkáját, 
akik a dobozi standot tartalmas és 
érdeklődésre számot tartó hellyé ala-
kították. Külön köszönöm Kovácsné 

Tünde és Szigeti József munkáját.
Szeptember 7-én alpolgármester 

asszonnyal együtt vettünk részt Bé-
késen a Madzagfalvi Napok és Kö-
röstarcsán a Hal és Falunapok meg-
nyitóján.

Szeptember 9-én került megren-
dezésre a sportpályán a Roma Gaszt-
ronómiai Nap, ahol köszöntöttem a 
vendégeket. 

Szeptember 10-én a MÁK-nál 
Tóth Sándornéval, Horváth Zsu-
zsannával és a projektmenedzserek-
kel a TOP pályázatok megvalósításá-
val kapcsolatos egyeztetésen vettünk 
részt. 

Szeptember 11-én a szennyvíz-
beruházással kapcsolatban a garanci-
ális javítások ügyében egyeztetést és 
helyszíni bejárást tartottunk, melyen 
részt vett a mérnökszervezet, a kivi-
telező, az üzemeltető és az Önkor-
mányzat képviselője.

Szeptember 14-én vendégül lát-
tuk településünkön Dr. Takács Ár-
pád kormánymegbízott Urat.

Szeptember 20-án az I. és II. 
világháborús emlékmű felújítására 
vonatkozó pályázat benyújtásával 
kapcsolatos előkészítő megbeszélést 
tartottunk.

A Képviselő-testület elfogadta a 
Dobozi Mesekert Óvoda és Konyha 
tevékenységéről szóló beszámolót. 
Az írásos előterjesztés kiegészíté-
seként Pujuné Deme Anita Eszter 
óvodavezető elmondta, hogy a felújí-
tási munkálatok haladnak, a takarítás 
nemsokára megkezdődik. Bíznak az 
október végi kezdésben. Köves Mi-
hály polgármester megköszönte az 
intézmény minden dolgozójának a 
munkáját, jó egészséget és további 
sikeres szakmai munkát kívánt.

A testület egyetért a Dobozi Me-
sekert Óvoda és Konyha Pedagógiai 
Programjával, melyben két új dolgot 
szeretnének bevezetni újításként. 
A szelektív hulladékgyűjtést és a 
kertgondozást. A Képviselő-testület 
elfogadta az Önkormányzat 2018. 
I. féléves költségvetéséről szóló tá-
jékoztatót, mely a pénzforgalmi je-
lentés szerkezetével azonos módon 
készült el. Jogszabályi kötelezettség 
nincs a féléves beszámolóra, de min-
denképpen szükséges, hogy a kép-
viselők ismerjék a féléves adatokat. 
A napirend részeként elfogadták a 
képviselők a 2018. évi költségvetési 
rendelet módosítását, mely felügye-
leti szervi és saját hatáskörű módosí-
tásokat tartalmaz. A módosítás ösz-
szege 3.312.227 Ft, így a módosított 
előirányzat 1.715.901.227 Ft lett. 

Köves Mihály polgármester is-
mertette a Szervezeti és Működési 
szabályzatra tett határozati javaslatot 
melyben kiemelte:” A különböző pá-
lyázatoknál gyakran előfordul, hogy 
a pályázat megvalósítását érintően 
akár a mérföldkövekben, akár a költ-
ségvetési adatokban belső átcsopor-
tosításokban változásokat kell végre-
hajtani és igen rövid határidővel kell 
átdolgozni magát a pályázatot. Ezért 
javaslom, hogy a projekt lényeges 
elemeit nem érintő, de haladéktala-
nul szükséges döntéseket meghoz-

hassa a polgármester. Ami a Kép-
viselő-testület hatáskörébe tartozik 
pl. támogatási szerződés módosítása 
az úgy is marad, ez a változás nem 
érinti.” Az SZMSZ módosítását a 
Pénzügyi és Ügyrendi Bizottság nem 
támogatta, a Képviselő-testület vi-
szont elfogadta.

A hulladékgazdálkodásról szó-
ló tájékoztató szerint Szanazugban 
tapasztalható, hogy az üdülő terüle-
ten a kedvező változások és kedvező 
lépések ellenére, nem úgy alakulnak 
a hulladékgyűjtési szokások, mint 
ahogy azt szeretnénk. Évek óta a 
Virág utca van kijelölve ideiglenes 
gyűjtőpontnak az üdülőterületen, 
ahol vannak vegyes kommunális és 
vannak szelektív hulladék gyűjtésé-
re szolgáló konténerek is. Valamint 
nyári időszakban két hetente egy 
zöldhulladék gyűjtésére szolgáló 
konténer is kihelyezésre kerül. Saj-
nos a hulladékot nem a konténerek-
ben helyezik el, hanem mellette vagy 
pedig mindenben van minden, tehát 
egy elég kaotikus állapot tapasztal-
ható. Szeretnénk a képviselők javas-
latai alapján is rendezettebbé tenni 
a helyzetet, hiszen csak közös erővel 
lehet ezeket a problémákat mindenki 
számára megnyugtató módon lezár-
ni. 

Köves Mihály polgármester is-
mertette a Dobozi Óvár Nonprofit 
Szolgáltató Kft. tevékenységi köré-
nek bővítésével kapcsolatos napiren-
det. Egy újabb feladattal szeretnénk 
kiegészíteni, amely az állati tetemek 
elszállításával kapcsolatos feladat 
meghatározását jelenti. Erre azért 
van szükség, mert ahogy a megye 
szinte minden települése így Doboz 
település is küszködik az elhullott 
állatok tetemeinek a gyűjtésének és 
elszállításának problémájával. A vál-
tozás lényege, hogy egy vállalkozó-
val köt szerződést a Kft, aki 24 órán 
belül elszállítja az állati eredetű, nem 
vállalkozási tevékenységből szárma-
zó tetemeket és „melléktermékeket”, 
kivéve a ló és szarvasmarha. A 2018. 
október 1-jei változásokról a lakos-
ság tájékoztatva lett. 

A testület elfogadta a 2018. évi 
központi költségvetéséről szóló 2017. 
évi C. törvény 3. melléklet 1. 7. pont 
szerinti települési önkormányzatok 
rendkívüli önkormányzati támogatás 
benyújtására vonatkozó határozati 
javaslatot mely 3.237.000 Ft igényt 
tartalmaz.

Doboz Nagyközség Önkormány-
zata Képviselő-testülete csatlakozik 
a Bursa Hungarica Felsőoktatási 
Önkormányzati Ösztöndíjpályázat 
2019. évi fordulójához, kötelezettsé-
get vállal a felsőoktatási hallgatók és 
a felsőoktatási tanulmányokat kez-
deni kívánók részére történő ösztön-
díjpályázat kiírására, továbbá kötele-
zettséget vállal arra, hogy 2019. évi 
költségvetési rendeletében biztosítja 
a pályázók ösztöndíjához szükséges 
pénzügyi fedezetet. 

A Képviselő-testület felhatal-
mazta Köves Mihály polgármestert, 
hogy folytasson további tárgyaláso-
kat a jogi és egyéb feltételek tisztá-
zására a „Doboz Nagyközség csator-
názásának és szennyvíztisztításának 
kiépítése” (KEOP – 1.2.0/B/10-
2010-0065) elnevezésű projekt jótál-
lási kötelezettsége és bankgaranciája 
határidejének meghosszabbítása 
céljából. Ezt az indokolta, hogy sem 
mennyiségben sem minőségben nem 
haladnak a garanciális helyreállítási 
munkálatok, figyelembe véve a de-
cember 4-i határidőt.

A testület elfogadta a megvalósí-
tás alatt álló pályázatokkal kapcsola-
tos tájékoztatást, melyről részletesen 
a novemberi számban olvashatnak.  

Doboz Nagyközség Képvise-
lő-testülete pályázatot nyújt be a 

Centenáriumi Emlékbizottság meg-
bízásából meghirdetett pályázati fel-
hívásra a dobozi I. és II. világháborús 
emlékmű helyreállítására. A pályá-
zati igény összege 2.495.550 Ft 100 
%-os vissza nem térítendő, előfinan-
szírozott támogatás.

Váradi Mária képviselői interpel-
lációt nyújtott be a szegregációs pá-
lyázattal kapcsolatban, amelyre adott 
választ a képviselő nem, a Képvise-
lő-testület viszont elfogadott.

Bejelentések között az alábbiak 
hangzottak el:
1./ Az Innovációs és Technológi-
ai Minisztériumhoz benyújtott, a 
Doboz-Sarkad, Doboz belterület és 
Doboz-Békéscsaba közötti útszakasz 
felújítására vonatkozó kérdésünkre 
megérkezett a válasz, mely szerint 
az említett szakaszok jelenleg nem 
szerepelnek a felújítandók között, de 
2019-re kezdeményezzük az illeté-
keseknél, amely meg fog történni és 
bízunk a korábbi ígéretekben, mely 
szerint Békés Megyében jelentős 
szakaszokat fog érinteni az útfelújí-
tás. 
2./ Az Agrárminisztérium tájékoz-
tatása szerint 958.650 Ft vissza nem 
térítendő támogatást kaptunk a Do-
bozi Mézes Fesztivál költségeire.
3./ Pályázatot nyújtottunk be a Béke 
és az Erkel utca útfelújítására. Az 
első elbírálás megtörtént, a pályáza-
tunk tartaléklistára került, melyről 
év végéig fognak ismételten dönteni. 
Sajnos a Víziközmű Társulat kül-
döttgyűlésének döntése alapján az 
úthelyreállítások nem folytatódnak, a 
pályázat eddig nem nyert, így marad-
nak a rendkívül rossz útszakaszok az 
említett utcákon. Ismételten pályázni 
fogunk, mert a Béke utcán a legrosz-
szab az útburkolat Dobozon.
4./ Az Alföld Slow Egyesület részére 
az SZMSZ alapján telephely hasz-
nálati engedélyt adtam ki a Kossuth 
tér 3. sz. épületben.
5./ 11 tagú Ozsdolai küldöttség ér-
kezik településünkre szeptember 28- 
október 1 között.
6./ Több dobozi lakos megkeres-
te a polgármestert, hogy Váradi 
Mária képviselő kapott-e autót az 
Önkormányzattól, ugyanis Doboz 
feliratú autót használ. Köves Mi-
hály elmondta, hogy nem kapott és 
nem is fog. A felirat azért szerepel 
a járművön, mert egy szociális célú 
pályázaton nyerte egy alapítvány és 
tudomása szerint kizárólag szociális 
célra lehet használni. 
A képviselő a bejelentést nem értette.  
7./ „Ami a Dobozi Hírmondóból 
kimaradt” kiadvánnyal kapcsolatban 
a polgármester álláspontját szerkesz-
tett formában a 3. oldalon lévő cikk-
ben olvashatják. A témáról a képvi-
selők is elmondták véleményüket:  
Aratóné Vágner Margit alpolgármes-
ter asszony visszautasította az írás 
hangnemét és tartalmát, különösen a 
közpénzek eltitkolásáról szóló részt. 
Elmondta: „Kikérem magamnak a 
társaim nevében is akiket megneve-
zel, hiszen akik a döntéseket hozzák 
a település előre jutását segítik. 40 
évet ledolgoztam egy munkahelyen 
becsülettel, egy munkahelyről sem 
zavartak el. Nekünk képviselőknek 
együtt kellene dolgozni, hiszen ezért 
választottak meg bennünket és nem a 
kész munkába hibát keresni.”

Hidvégi Julianna képviselő ki-
emelte, hogy a képviselőknek konst-
ruktívnak kell lenni. Elmondta:” 
Amit az újságodban leírtál, ha sérel-
mezted, hogy minősítve vagy, akkor 
legyél kedves te se minősíteni. Mert 
akkor vagyunk fairek. És arra kérlek 
ne árts, hanem segíts, mert nem olyan 
emberek ülnek körülötted, akikkel 
nem lehet dűlőre jutni. Bármilyen 
problémával bármilyen gonddal.”

Váradi Mária képviselőt felhá-

borította az, hogy ez a téma a Kép-
viselő-testület elé került. Elmondta: 
„Nagyon nem helyes, amit a pol-
gármester úr itt tesz, hiszen erőnléti 
fölényét fitogtatja, nem szép dolog 
minősíteni engem a testület előtt. A 
kiadványban azt írok le, amit én aka-
rok. Az alpolgármester nem minősít-
het engem ennyi ember előtt, tedd 
meg ezt négyszem közt.” 

Szabó László képviselő elmond-
ta:” Azt hogy kinek mit lehet, ezt a 
kérdést felteszem neked is, te szá-
mon kéred a polgármestert, alpol-
gármestert vagy Hidvégi Julianna 
képviselőt, te kikéred magadnak 
hogy elmondjuk a véleményünket 
és a minősítést. Te leminősíthetsz 
bennünket az egész település előtt? 
Mert te ki vagy? Azért választottak 
meg bennünket képviselőknek, hogy 
a települést egy irányba vigyük. A si-
kereket együtt érjük el. Nagyon sok 
pályázatot nyertünk és bízzunk ben-
ne, hogy még nagyon sok pályázatot 
megnyerünk és meg fogunk valósíta-
ni, és nem pedig egymást mindenféle 
hazugságokkal és vádaskodással illet-
ni különböző kiadványokban. Kiké-
rem magamnak.” 

Békési Mihály Tibor képviselő a 
június 28-i testületi ülésen elhangzott 
szennyvízberuházással kapcsolatos 
szórólapjáról mondta el gondolatait. 
Elmondta a Víziközmű Társulat mű-
ködésével és az elszámolási eljárással 
kapcsolatos észrevételeit. A társberu-
házó megállapodás módosításáról is 
kérdést fogalmazott meg. Megismé-
telte, hogy az alpolgármesternek az 
önkormányzati törvény szerint az a 
feladata, amivel a polgármester meg-
bízza. A garanciális munkák elvégzé-
sének hiányosságait is szóvá tette és 
kiemelte a szennyvízberuházás jelen-
tőségét. 

Köves Mihály polgármester vála-
szában elmondta, hogy a településen 
élő emberek érdeke nagyon sokrétű 
és sok irányból megközelíthető. Az 
emberek joga, hogy megfelelő mi-
nőségű utakon közlekedjenek, köz-
lekedjünk. A társberuházói megálla-
podás módosítása aláírásra került, de 
nem jelentett kötelezettségvállalást, a 
módosítás nem alapozott meg egyet-
len forint kifizetését sem és nem is 
történt kifizetés. Amikor a Társulat 
elszámolási eljárása befejeződik, ak-
kor kerül sor a beruházás befejezésé-
re és az Önkormányzat nyilvántar-
tásaiba való teljes körű bevezetésre. 
Számviteli szempontból teljesen ak-
kor záródik le a szennyvízberuházás. 
A beruházással kapcsolatos tájékoz-
tatás mindig is tényszerű. Az, hogy 
nagy jelentőségű a szennyvízhálózat 
és telep kiépítése senki nem vitatja, 
ebben egyetértünk. Az is vitatha-
tatlan, hogy a készültség 5 % volt a 
csaknem 50 % helyett. Ennek az oká-
ra nem kaptunk és valószínűen nem 
is kapunk választ. Az is tény, hogy 1 
év alatt 100 % lett a készültség, te-
hát elkészült a beruházás. Működik 
a rendszer, gazdagabb lett Doboz 
település ezzel a fejlesztéssel. Az lett 
volna a szerencsés megfogalmazás, 
hogy a maradvány összegét a társu-
lat döntése alapján visszakaphatja a 
lakosság. Azt is meg kell említeni, 
hogy ha a kivitelezés 2014. évvégétől 
nincs felgyorsítva, abból semmi nem 
lett volna és akkor mindenki futhat-
na a pénze után, az Önkormányzat is. 
Sokat dolgoztunk és megvalósult! És 
ennek a fejlesztésnek a haszonélvezői 
mi dobozi lakosok vagyunk. 

Doboz Nagyközség Önkor-
mányzatának Képviselő-testüle-
ti üléseiről szóló jegyzőkönyvek a 
www.doboz.asp.lgov.hu oldalon ol-
vashatók.

Köves Mihály
polgármester

A Képviselő-testület szeptember 26-án tartotta ülését



2018. október Dobozi Hírmondó 3

TÁJÉKOZTATÓ
D. Nagy Anikó pszichológusnő minden hónapban tart 

fogadónapot a Dobozi Gondozási Központban. 
Bármilyen gondja akad – 

gyermeknevelési, 
párkapcsolati stb… 

- vagy csak beszélgetni szeretne valakivel, 
bizalommal fordulhat felé.  

Időpont egyeztetésre a 
06/66 286-171-es  

telefonszámon van lehetőség.

A lakosság köréből már többen 
jelezték, hogy örülnének, ha tele-
pülésünk buszmegállóiban több 
pad kerülne kihelyezésre. Össze-
sen 3 nagyobb és 4 kisebb padot 
helyeztek ki a postai és a Mátyás 
utcai buszváróhelyeken. A padok a 
Polgármesteri Hivatal műhelyében 
készültek, Mező Mihály, valamint 

Czégény Sándor közreműködésé-
vel. Továbbá, hogy a buszmegál-
lóink rendezettsége könnyebben 
fenntartható maradjon, további 2 
kuka is kihelyezésre került. A la-
kosság visszajelzései jók, örömmel 
fogadták az új padokat.

Szabó-Bánfi Boglárka

ÚJ PADOK A BUSZMEGÁLLÓKBAN

Bursa Hungarica Ösztöndíjpályázat
Doboz Nagyközség Önkormányzata az Emberi Erőforrások Mi-

nisztériumával együttműködve, az 51/2007. (III. 26.) Kormányrendelet 
alapján, ezennel kiírja a 2019. évre a Bursa Hungarica Felsőoktatási Ön-
kormányzati Ösztöndíjpályázatot, felsőoktatási tanulmányokat kezdeni 
kívánó fiatalok számára és felsőoktatási hallgatók számára a 2018/2019. 

tanév második és a 2019/2020. tanév első félévére vonatkozóan.
Pályázati felhívás 2018. október 3-tól a www.doboz.hu honlapon!

Tájékoztatást a www.emet.gov.hu honlapon,
 a Dobozi Polgármesteri Hivatal 1. számú irodájában, 

valamint Telefonon (Tel.: 66/268-723) kérhet
 Beadási határidő: 2018. november 6.

Sikeres pályázást kívánunk!

A Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzat Képviselő-testüle-
te 2018. szeptember 4-én tartotta 
meg testületi ülését.

Sztojka Tibor elnök tájékozta-
tást tartott a két ülés között eltelt 
időszak eseményeiről, valamint a 
lejárt határidejű határozatok végre-
hajtásáról.

A Képviselő-testület elfogadta 
a határozati javaslatot, mely sze-
rint 2018. szeptember 9-én nyílt 
Roma Kulturális és Gasztronómiai 
Napot tart Dobozon. A program 
célja a cigány hagyományok ápolá-
sa és a többségi társadalommal való 
együttélés elősegítése. ( A rendez-
vényről, az alábbi, Roma Kulturális 
és Gasztronómiai Nap című cikk-
ben olvashatnak.)

A testület elfogadta a határo-
zati javaslatot, mely szerint 2018. 
október 05-én tartja meg a Békés 
Megyei Cigány Nemzetiségi Ön-
kormányzattal közösen a Dobozi 
Református Templomban, Balog 
Lajos Barna lelkész által tartott 
megemlékező istentiszteletet majd 
a Dobozi Temetőben az emléksír-
nál, a cigány holokauszt megemlé-
kezést. 

A Dobozi Cigány Nemzetisé-
gi Önkormányzat Képviselő-tes-

tülete megköti a Dobozi Cigány 
Nemzetiségi Önkormányzat és a 
Dobozi Református Egyházközség 
közötti együttműködési megálla-
podást. Az együttműködési meg-
állapodás 2018. szeptember 01-től 
2018. december 31-ig érvényes. A 
Képviselő-testület felhatalmazza az 
elnököt a határozat mellékletét ké-
pező együttműködési megállapodás 
aláírására.

Köves Mihály polgármester be-
jelentései között elhangzott, hogy 
a téli rezsicsökkentés hogyan jut el 
a családokhoz. Elmondta: „a gáz-
szolgáltatón keresztül Dobozon 
sokan megkapták a 12.000 forintos 
jóváírást. Adatszolgáltatást kértek 
a gázszolgáltatótól hogy, melyek 
azok a családok, akik részesültek 
ebben a támogatásban. A tételes 
listából kiderült, hogy 550 család 
nem kapott jóváírást, és várják, 
hogy mikor jutnak hozzá és kapják 
meg a téli rezsicsökkentést támoga-
tás formájában. Október 15-ig kell 
egy adatszolgáltatást teljesíteni a 
Magyar Államkincstáron keresztül 
az illetékes minisztérium felé. Ez 
alapján összesítik majd, hogy or-
szágos szinten hány családot érint.”

Szabó-Bánfi Boglárka

A testület szeptember 4-én tartotta ülését

A NEMZETISÉGI ÖNKORMÁNYZAT HÍREI
Az alaptalan vádaskodásról
Nemrégiben rosszindulatú, ha-

mis információkkal teli kiadvány 
került a nagyközség lakóihoz „Ami 
a Dobozi Hírmondóból kimaradt” 
címmel. Ez az „újság” a Képvise-
lő-testület néhány tagjára és a sze-
mélyemre vonatkozó rágalmazó, 
személyeskedő hangnemben író-
dott. A település polgármestereként 
visszautasítom az írás tartalmát, az 
alaptalan vádaskodásokat.

Az írás szerzője és közzétevője 
Váradi Mária, aki magatartásával 
az én bizalmamat már régen el-
vesztette. Kiadványának hangvétele 
sértődöttségre utal, mivel nem ő 
lett a szegregációs pályázat szakmai 
vezetője, így nem ő koordinálja az 
önkormányzat beszerzéseit. 

Én továbbra is bízom benne, 
hogy az emberek a munkánk alap-
ján ítélnek meg bennünket, hiszen 
ismernek minket, választott képvi-
selőiket, a szakmai munkánkat, de 
még a magánéletünket is. Az írás 
megjelenése óta a lakosság részé-
ről engem régen biztattak ennyien, 
mint az utóbbi időben, melyet kö-
szönök szépen.

A döntések hátteréről
A Képviselő-testület demokra-

tikusan lett megválasztva, döntéseit 
többségi szavazással hozta és fogja 
hozni. Így természetesen előfordul, 
hogy egyes javaslatokat valaki elfo-
gad, míg másokkal lehet, hogy nem 
ért egyet. De a többség akaratába a 
kisebbségben maradtaknak is bele 
kell törődniük. Ez a demokrácia 
alapja. Örülök annak, hogy tele-

pülésünkön a döntések többsége 
egyhangú támogatást kap. Aki ezt 
megkérdőjelezi, az a demokráciát 
kérdőjelezi meg. 

A tájékoztatás menetéről
Váradi Mária kijelentését, mi-

szerint a tájékoztatások nem meg-
felelőek, visszautasítom. A köz-
pénzek elköltése nyilvános, hiszen 
ezért közpénz. A tájékoztatás nagy-
községünkben folyamatosan törté-
nik, egyrészt a napirendi pontokon 
keresztül, másrészt a költségvetés és 
zárszámadás elfogadásával. 

A képviselők részére is biztosí-
tott a tájékoztatás lehetősége. En-
nek eddig sem volt és ezután sem 
lesz semmi akadálya. De ennek is 
megvan a maga rendje és módja, ezt 
tudomásul kell venni. Váradi Mária 
kifogásolta, hogy a kért iratokról 
nem készíthetett fénymásolatot. A 
hétköznapi gyakorlat a betekintést 
elegendőnek tartja a dokumentu-
mok megismerésére. 1990-től nem 
volt példa a másolásokra, pedig ak-
kortól működik pénzügyi bizottság. 
A Kormányhivataltól általam kért 
szakmai segítségnyújtás szerint a 
gazdaságosság és a célszerűség el-
veinek figyelembe vételével lehet 
másolatot készíteni. Ide tartozik, 
hogy meg kell jelölni az adatigény-
lés körét, célját és a felhasználás he-
lyét. Vagyis törvényszerűen jártam 
el, amikor ezt kértem a Képvise-
lő-asszonytól.

A szennyvízberuházásról
Felvetődött a szennyvízberuhá-

zás kérdése is. A Képviselő-testület 
hatáskörébe tartozó ügyekben a 

Képviselő-testület dönt. Ezt nem 
kell magyarázni. A Képviselő-tes-
tület ülésein a beruházás helyzeté-
ről folyamatosan tájékoztatást kap-
tak és kapnak a képviselők. Itt bárki 
elmondhatja véleményét, amiről 
szó szerinti jegyzőkönyv készül és 
a doboz.asp.lgov.hu honlapon is 
olvasható. Ám azokat a kérdéseket 
illetően, amelyekben a Víziközmű 
Társulat az illetékes, azokról őket 
kell megkérdezni. 

A jogkörökről
Ezúton szeretném arra is felhív-

ni Váradi Mária figyelmét, mert úgy 
tűnik, ebben a kérdésben is téves 
információikkal rendelkezik, hogy 
a Képviselő-testület valóban gya-
korol bizonyos munkáltatói jogokat 
a polgármester felett, de mint testü-
let. Az egyéni képviselőknek nincs 
ilyen jogkörük. A kettő között nagy 
különbség van! Tehát Váradi Mária 
képviselő nem munkáltatója a pol-
gármesternek. Az önkormányzatot 
a törvény szerint a polgármester 
vagy az alpolgármester képviseli, 
a Képviselő-testületi tagok nem. 
Ezért felszólítom a Képviselő-asz-
szonyt, hogy ne nyilatkozzon a 
Képviselő-testület nevében!

Végezetül el kívánom mondani, 
hogy eddigi munkám során mindig 
a település érdekeit képviseltem, és 
így fogok tenni a jövőben is elve-
imhez és a polgármesteri eskümhöz 
híven. 

Köves Mihály
polgármester

SZEGREGÁCIÓS EGYEZTETŐ MEGBESZÉLÉS

Szeptember 21-én a Közösségi 
Ház nagytermében egyeztető meg-
beszélésre hívtuk az „Esélyteremtő 
szolgáltatások megvalósítása Do-
boz Nagyközségben” EFOP-1.6.2-
16-2017-00020 számú pályázat 
célcsoporttagjait. 

Köves Mihály polgármester 
tájékoztatta a megjelenteket a pá-
lyázat főbb céljairól, lehetőségeiről, 
szolgáltatásiról, aktualitásairól. 

Meghívott vendégünk Dr. Thé-
kes István a Szociális és Gyermek-
védelmi Főigazgatóság munkatársa, 

az EFOP pályázat régiós szakmai 
vezetője elmondta, hogy a mély-
szegénységben élők felzárkózta-
tására szolgáló pályázat kapcsán 
azok a személyek, akik részt vesz-
nek az ingyenes szolgáltatásokon 
és programokon a pályázat három 
éve alatt szakmai segítséget kap-
hatnak élethelyzetük javítására. 
Sarkadi Zoltán a Füzesgyarmati 
Ösvény Esélynövelő Alapítvány 
ügyvezetője tájékoztatta a meg-
jelenteket az októberben induló 
szolgáltatások, mint például jogász, 

pszichológus, logopédus, fejlesztő 
pedagógus hasznosságáról, melyet 
a pályázatba belépett ügyfeleink 
a Csillag Szolgáltató Központban 
vehetnek igénybe előzetes bejelent-
kezés alapján. Zsigmond Károly in-
tézményvezető ismertette az iskolai 
fejlesztéseket és foglalkozásokat, 
melyeket a projektben résztvevő 
szülők gyermekei vehetnek igény-
be. 

A jelenlévők megismerked-
hettek a projekt munkatársaival, a 
szakmai vezetővel a mentorokkal az 
asszisztensekkel, és a képzés szer-
vezővel, akik az elkövetkező három 
évben munkájukkal segítik a cél-
csoportot élethelyzetük javításában.

Köszönöm minden megjelent 
vendégnek és ügyfélnek, hogy részt 
vett ezen a beszélgetésen, mert így 
közösen együttműködve tudjuk 
sikeresen teljesíteni a vállalt felté-
teleket és építeni a közösséget. Az 
időközben felmerülő kérdésekkel, 
problémákkal keressék mentorai-
kat, akiket a Szolgáltató Központ-
ban (Sámson utca 15 sz.) hétfőtől 
– péntekig 16:00 – 19:00 óra között 
megtalálnak.

Balog Sándorné
szakmai vezető

Sarkadi Zoltán tájékoztatta a megjelenteket az induló szolgáltatásokról

KEDVES DOBOZIAK!
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Most volt évzáró, mondhat-
nánk, és már megint évnyitó?! Bi-
zony a nyár hamar eltelt, legalábbis 
aki iskolás, biztosan így érzi. 

Szeptember 3-án szépen, osz-
tályonként felsorakozva, ünneplőbe 
öltözve hallhattuk a becsengetést. 
A legtöbb tanulónak ez természe-
tes, de vannak minden évnyitón 
olyanok, akiknek ez szokatlan, új 
és ismeretlen. Ők az elsősök, akik 
kicsit meglepődve, félelemmel és 
várakozással telve nézegettek kör-
be, hogy nekik most miért kell itt 
középen állni, miért nézi őket min-
denki, és miért szólongat az a néni, 

hogy sorba álljunk. Persze sokat 
hallották már szüleiktől (akik leg-
alább olyan nagy izgalommal vára-
koztak), hogy „ezentúl nagy iskolás 
leszel”, azért itt élesben először 
próbálják ki, hogy mit is jelent ez. A 
legbátrabbak még verset is mond-
tak a többieket bátorítva, szüleik és 
az óvó nénik nem kis büszkeségére.  
Fontos dolog az egy család életében, 
ha a gyermek iskolás lesz. Rengeteg 
új dolog, más környezet, más embe-
rek, más szabályok. Nincs könnyű 
dolga a gyerekeknek, a szüleiknek, 
de a tanító néniknek sem. Minden-
kinek sok türelmet és kitartást kíván.   

A nagyobb évfolyamosok persze 
már rutinosan vettek részt az év-
nyitón, örültek a viszontlátásnak, a 
megbeszélendő témák felgyűltek, 
ennek ellenére figyelemmel hall-
gatták intézményvezetőnk köszön-
tő szavait. Aki megköszönte a csa-
ládoknak, hogy a Dobozi Általános 
Iskolát választották gyermeküknek, 
bízva a sikeres együttműködésben. 
Ami ehhez szükséges: közös cél, 
megértés és megfelelő kommuniká-
ció. Fontos a szülők részéről a gyer-
mekkel való törődés, a megfelelő 
nevelés, amire az iskola építeni tud.                                                                                                                                  
Az évnyitó óta kis elsőseink-
kel végig csináltuk az óvoda-is-
kola átmenetet, túl vagyunk az 
előkészítő szakaszon, és az isko-
lába beszokás is sikerült. Sőt, át-
vették az uralmat a folyosókon, 
belakták az osztálytermüket, és 
ujjaik köré csavarták a nagyokat.  
Az új évünk elindult, ebben a tanév-
ben is vár ránk számos feladat, kihí-
vás, és ha jól csináljuk örömünket is 
lelhetjük benne, sőt eredményeket 
érhetünk el. Minden gyermeknek, 
pedagógusnak ezt kívánom!

Hajni tanító néni

Szeptember 3-án becsengettek

ÚJRA ELJÖTT

Iskolánk pedagógusai évről évre 
óvoda-iskola átmenetet segítő pro-
jekthetet szerveznek a kis elsősök 
számára a volt óvó nénik segítségé-
vel. Célja a könnyebb iskolai életbe 
való beszokás, a törés nélküli átme-
net. Ez az időszak talán a legnehe-
zebb a kisgyermekek életében.

A beilleszkedés segítése érdeké-
ben idén Hajni tanító néni és Zsuzsi 
tanító néni fogta a kicsik kezeit, és 
vezette be eme titkokkal teli, érde-
kes világba! A gyerekek érdeklődve, 
kíváncsian szemlélték mindennap-
jainkat, s próbálták közös játékkal, 
rajzolással, beszélgetéssel megis-
merni az iskola szellemiségét. A hét 

folyamán többször is ellátogattak 
az óvó nénik, akik közül többen be 
is álltak a táncos, zenés játékokba, 
de volt olyan pillanat is, mikor csak 
szemlélték felcseperedett pici ovis 
„gyermekeiket”, akik olyan hirtelen 
az iskola falai között nagyfiúkká és 
nagylányokká váltak.

Köszönjük ezeket az órákat a 
kedves óvó néniknek, de nem utol-
sósorban a kedves anyukáknak, 
apukáknak, hogy ilyen sok szófo-
gadó, ügyes, tájékozott gyermekkel 
tudtuk megvalósítani ezt a pár na-
pot! 

Zsuzsi néni

ÓVODÁBÓL ISKOLÁBA…

Az iskola falai között

Az európai sportnap alkalmából 
szeptember 28-án örömmel és nagy 
lelkesedéssel vettünk részt a békési 
Silver Horse Ranch-en megrende-
zésre kerülő iskolai sportnapon. Az 
iskola diákönkormányzatát hét fő 

képviselte a strandfoci mérkőzésen. 
A Dobozi dúdoló dongók fantázi-
anevű csapatot a következő tanulók 
alkották: Faragó Natália 5.a, Kovács 
Petra 5.a, Czegle Zsolt Bendegúz 
6.a, Szűcs Miklós 7.a, Lukács Lídia 

Bernadett 7.b, Szilágyi Dorina 8.a, 
Szűcs Edina 8.a. Töretlen kitartá-
suk, elszántságuk, ügyességük a hat 
megmérkőző csapat közül a 2. hely-
re repítette őket. A délelőtt folya-
mán meleg teával, szendviccsel és 
hot doggal kedveskedtek vendég-
látóink, ezzel pótolva a mérkőzések 
során elvesztett kalóriákat. 

    Köszönet a jóhangulatú, gyer-
mekközpontú versenyért a szerve-
zőknek és a Dobozi Önkormány-
zatnak, hogy kisbuszával ismét 
segítette utazásunkat, lehetővé téve 
az oktatási intézmények közötti 
együttműködés megvalósulását egy 
projekten belül.  

Balog Mária 
a DÖK segítő tanára

A Dobozi dúdoló dongók

STRANDFOCI HÓFEHÉR HOMOKBAN

Sok-sok királylány, varázsló, 
hercegnő, a szegénylegény legki-
sebb fia, sánta macska, Kisvakond, 
szárny nélküli tündér, aranyszőrű 
bárány és bűbájos boszorkány né-
pesítette be az iskolát a népmese 
napja alkalmából. 

A Magyar Olvasástársaság kez-
deményezésére a népmese napját 
első ízben 2005. szeptember 30-
án - Benedek Elek születésnapjá-
nak évfordulóján - rendezték meg. 
A nap célja, hogy a könyvtárosok, 
az óvónők, a pedagógusok és a 

mesével foglalkozó szakemberek, 
valamint a meseszerető gyerekek 
és felnőttek ezen a napon meg-
különböztetett tisztelettel fordul-
janak mind a magyar, mind más 
népek meséi felé, hisz mint írták: 
„Őseinktől kincsekkel teli tarisz-
nyát kaptunk örökségbe, de mintha 
egyre gyakrabban tétlenül néznénk 
ennek háttérbe szorulását, elfelejté-
sét. Vegyük birtokba, ismerjük meg, 
fényesítsük újra és adjuk tovább az 
elődeinktők kapott, élethosszig ér-
vényes, értékes, unokáink számára 

is feltétlenül megőrzendő, mesebeli 
kincseket!” 

S mivel nekünk fontos a népme-
sék fennmaradása, a mesékben élő 
bölcsesség továbbhagyományozása, 
örömmel csatlakoztunk a kezde-
ményezéshez, és az alsós osztályo-
kat körbejárva átadtuk Meseország 
királyának üdvözletét, mesés szép 
napot kívántunk mindenkinek.

A mese szerepe felbecsülhetet-
len. A pedagógusok mellett ezt az 
anyukák, apukák is pontosan tud-
ják. Ám nemcsak a szókincshez, be-
szédfejlődéshez szükséges, hanem 
a lelkünknek is kell a mese: általa 
érzelmeket élünk át, az életet tanul-
juk… Például azt, hogy muszáj le-
győzni a sárkányt, ráadásul képesek 
is vagyunk rá! 

Azt mondják a meseterapeuták, 
hogy nekünk felnőtteknek is szük-
ségünk van a mesére. Ugyanis me-
sélés, meseolvasás közben nemcsak 
gyermekünk tanul, hanem észrevét-
len bár, de mi is. 

Mesés napokat, éveket kívá-
nunk!

www.dobozialtalanosiskola.hu

„Mert a mese szerepe felbecsülhetetlen”

MESÉSEN INDULT EZ A NAP!

A Wenckheim család megyénk 
legjelentősebb családja volt 200 éven 
keresztül. A támogatás iránti elköte-
lezettség generációk óta a minden-
napjaik része.

2017 június, Gyula 
A Dobozhoz ezer szállal kötő-

dő Jeanne-Marie Wenckheim Dic-
kens-ben egy a gyulai Almásy-kas-
télyban rendezett koncert végére 
született meg az elhatározás, mi-
szerint „Ezek a tehetséges gyerekek 
reményt adnak.  Jótékonysági kon-
certet kell szervezni. Karácsonykor. 
A beteg gyereknek.” Hangzott az 
alapötlet.

2017. december 9. Budapest 
A Gróf Wenckheim Család és 

Charles Dickens leszármazottai 
mint az esemény főtámogatói, a Kis 
Virtuózok Alapítvány és a Bakáts 
Alapítvány  közös szervezésében 
rendezte meg az I. Adventi Ka-
rácsonyi Jótékonysági koncertet a 
Semmelweis Egyetem Tűzoltó utcai 
II. sz. Gyermekgyógyászati Klinika 
javára.  

A jótékony célú eseményre a 
budapesti, Wenckheim Palotában - 
amely napjainkban a Fővárosi Szabó 

Ervin Könyvtárnak ad helyet –ke-
rült sor. 

A koncertet szervezte, Jean-
ne-Marie Wenckheim Dickens 
grófnő, a Gróf Wenckheim Dénes 
Alapítvány, a Wenckheim és Dic-
kens családok, valamint a Virtuózok 
producere, Peller Mariann.

Az adományokból a Semmel-
weis Egyetem Tűzoltó utcai II. sz. 
Gyermekgyógyászati Klinika infú-
ziós pumpa vásárlását támogatta az 
Alapítvány.

A koncerten közreműködött 
a Bakáts Téri Ének-Zene Általá-
nos iskola SoulAir kamarakórusa 
– a Mindenki c. Oscar-díjat nyert 
kisfilmben szereplő kórus -, a Kis 
Virtuózok Alapítvány tehetségei 
közül Abouzahra Amira és Abou-
zahra Mariam és Boateng Stephany 
trombitán játszottak. 

A Tűzoltó utcai Gyermekklinika 
gyógyult betege, Mészáros Tamás.

A vendég gyerekek, egy saját, de 
már nem használt mesekönyv, játék, 
plüss figura egyikével segítették a 
kórházban kezelt társaik gyógyulá-
sát.

Popa Szilvia

CSALÁDI HAGYOMÁNY RÉGEN ÉS MA 
JEANNE-MARIE WENCKHEIM DICKENS-SZEL

Jótékonysági koncert a Wenckheim Palotában

Tájékoztatjuk Önöket, hogy a 2018. évre a következő 
szállítási időpontokat terveztük: 

Zöldhulladék-szállítás: 
Október 19.  November 05.  November 23. December 03.

Szelektívhulladék-gyűjtés: 
 November 8. December 13.

Megkérjük a tisztelt lakosokat, hogy a kommunális és a szelektív 
hulladékgyűjtő edényeket a hulladékszállítás napján reggel 6 óráig 

szíveskedjenek az ingatlanjuk elé kihelyezni.
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Köszöntök mindenkit, először 
is szeretném megköszönni a stafé-
tát, Tobai Zoltán gyerekkori bará-
tomnak.

Szabó Attila vagyok, Dobozon 
nevelkedtem fel, és itt töltöttem el 
az óvodás, majd az általános iskolai 
éveimet. 

Alsós osztályfőnököm, Kovács 
Margó tanárnéni segített elsajátíta-
ni az írás, olvasás alapjait.

Felső tagozatban, ismét jó ke-
zekbe került az osztály, Paukertné 

Szabó Mária tanárnő, ezúton is fájó 
szívvel búcsúzom tőle, segítette az 
osztályt a középiskolás évek felé.

Az utolsó években a kedvenc 
tantárgyaim közé tartozott az in-
formatika, így nem volt kérdés, 
hogy a Gépészeti és Számítástech-
nikai Szakközépiskolát jelölöm 
meg első helyen. Sikeresen felvételt 
nyertem, angol nyelv és informatika 
szakmacsoportra.

Itt sikeres ECDL illetve CIS-
CO számítógép kezelői vizsgát 
tettem, majd az utolsó évben, sike-
resen leérettségiztem. Az érettségi 
után a BÉKSZI Trefort Ágoston 
tagiskolájában tanultam autóelek-
tronikai műszerész szakon. 

Az iskola után felvételt nyer-
tem a Bárdi Autóhoz Békéscsabára, 
ahol jelenleg is 2 éve dolgozom.

Az életem eddigi részét végig-
kísérte a sport, a Dobozi SE lab-
darugójaként, sok szép eredményt 
sikerült elérnünk.

Jelenleg a családommal élek 
Dobozon és a jövőmet is itt terve-
zem felépíteni.

Mégegyszer köszönöm a lehe-
tőséget, hogy bemutatkozhattam, 
a stafétát pedig küldeném Szabó 
Tomi barátomnak.

STAFÉTA

Puju Kevin vagyok és Augusz-
tus 25-én sikeres danvizsgám apro-
póján, a Dobozi Hírmondó felkéré-
se alapján írom e cikkem. 

Doboz első feketeöves WT 
Taekwondos mestereként bátran 
kimondom, az ide vezető út hosszú 
volt, kemény munkával megfűsze-
rezve. A következőkben az övvizs-
gámról és erről az útról szeretnék 
mesélni.

Kiskoromban Dobozon három 
éven keresztül – először apával 
közösen, majd önállóan járva az 
edzésekre – a Kyokushin Karate 
harcművészettel ismerkedtem. Ez-
után több éven keresztül lovagol-
tam és autodidakta módon a sakk-
ban képeztem magam, miután apa 
megtanított az alapokra. A sakkban 
sikerült tovább lépnem. Egy dobozi 
sakkverseny megnyerése után felfi-
gyeltek rám és több évig sakkokta-
tásra jártam. 

Egy idő után ismét - immár a 
sakkozás és a lovaglás, valamint 
kitűnő iskolai eredmények mel-
lett - elkezdtem vágyni valami-
lyen harcművészet gyakorlására, és 
édesapám ösztönzésére 2013-ban 
elmentem egy WT Taekwondo 
edzésre. Az edzés nagy hatással volt 
rám, így ott ragadtam és rendsze-
resen járni kezdtem az edzésekre. 
Kemény munkával eközben több 
sikert is elértem: bármilyen verse-
nyen, amin elindultam, dobogós he-
lyezést értem el, illetve diákolimpiát 
és országos bajnokságot is nyertem. 
Sikereim hatására meghívtak Bu-
dapestre, hogy vegyek részt váloga-
tott edzéseken is. Bár részt vettem 
a válogatott edzésein, de rájöttem, 

hogy válogatott-szinten (bár mind 
az edzőm, mint a válogatott edzője 
támogatott ebben) nem kezdhetek 
el versenyezni időhiány miatt: a 
fent említett tevékenységeim, illet-
ve a tanulás mellett már nem fért 
bele a folyamatos versenyzés, vá-
lasztanom kellett, hát a biztos jövő 
mellett tettem le a garast. 

Hiszem, hogy a tanulás és ön-
magam képzése most a legfőbb 
feladatom, mert csak így válhatnak 
valóra az álmaim.

A versenyzés letételével a tech-
nikai tudásom tökéletesítésére he-
lyeztem a fő hangsúlyt. Ahogy telt 
az idő, egyre több övet szereztem 
meg, azonban egyre nehezebb volt 
tartani a rendszeres edzést. 

Bekerültem az Andrássy Gyula 
Gimnázium és Kollégium intéz-
ményébe, amelyről büszkén mond-
hatom, hogy az egyik legerősebb 
középiskola a megyében. Ezzel 
azonban a szabadidőm drasztiku-
san csökkent: hogy tudjam tartani a 
jó tanulmányi átlagomat, fel kellett 
hagynom a sakkal és a lovaglással 
is - a Teakwondo mellett azonban 
kitartottam. 

Ahogy beleszoktam a gimnázi-
umi elvárásokba, elkezdtem vágyni 
a diákéletben való részvételre is: 
először a diákhéten voltam jelölt (a 
Garabonciás-napok, az ország leg-
nagyobb középiskolások által szer-
vezett rendezvény iskolai fordulója, 
témának a hazaszeretetet választot-
tam és dolgoztuk fel), illetve a Ga-
rabonciás-napokon stábtag voltam 
és idén zsűritagnak delegáltak isko-
lámból. Ezzel párhuzamosan Diák-
önkormányzati elnöknek válasz-
tottak meg, illetve a közelmúltban 
a Békéscsabai Diákönkormányzat 
alelnöke lettem. Ezekkel a tisztsé-
gekkel, illetve a Garabonciás-na-
pokban való tevékeny részvétellel 
eközben rengeteg vezetői tapasz-
talatot szereztem - többszázezer 
forintos költségvetésű rendezvé-
nyeket is szerveztem már meg. Ez-
zel együtt végig kitűnő tanulmányi 
eredménnyel rendelkeztem, és az 
előző tanév végén 93%-os előreho-
zott érettségit tettem angol nyelv-
ből. E tevékenységek mellett nehéz 
volt időt szakítani a rendszeres 
edzésekre, de sikerült megoldanom, 
sőt közben sikeres WT Taekwondo 
sportbírói végzettséget szereztem. 

Egész nyáron övvizsgára felké-
szítő edzésekre jártam és több sze-
mináriumon vettem részt, miköz-

ben gólyatábort szerveztem több 
mint 170 gólyának az iskolában (az 
övvizsga után 2 nappal reggel 6kor 
már 100%-os teljesítményt kellett 
nyújtanom a gólyák fogadásakor). 
A kemény felkészülés után egy he-
tes felkészítő edzőtáborban vettem 
részt, amelyet egy 5. danos magyar, 
és egy 7. danos osztrák nagymester 
tartott, több 2-3-4 danos mester 
segítségével. Az edzőtáborban ren-
geteg tapasztalattal gazdagodtam, 
és késznek éreztem magam az öv-
vizsgára. 

Végül elérkezett a nap: 25-én 
1 órára kellett érkezni, 2-kor kez-
dődött a danvizsga, és egészen este 
6-ig tartott. A vizsgán formagya-
korlatokat (mesterformagyakorla-
tokat és tanuló formagyakorlatokat 
egyaránt), önvédelmet, haladásos 
technikákat, formai küzdelmet, 
elméletet és töréstechnikákat (3 
ember felett törtem deszkát ugró 
rugásból) kellett bemutatni. Végül 
este ünnepélyes keretek között hir-
dették ki a sikeresen vizsgázók név-
sorát - rendkívül örültem, hogy én 
is köztük lehetek, első doboziként. 

Hosszú, nehéz és rögös út ve-
zetett az 1. danom megszerzéséig, 
azonban ez nem az út vége, inkább 
azt hiszem valami új kezdetén va-
gyok. Még sokáig szeretném foly-
tatni a sportágat, és megszerezni a 
következő mester fokozatokat is. 

Végszóként szeretném kiemelni 
azokat az embereket, akiknek ezért 
a sikerért köszönetem fejezem ki: 
először is édesanyámnak Pujuné 
Deme Anitának, aki anyaként min-
dig mellettem van:
 Édesapámnak, Puju Jánosnak, aki 
apaként és edzőpartnerként is min-
denben támogatott.
Köszönöm Szedoglavits Alajosnak 
a türelmét és kitartó edzői munká-
ját.
Köszönöm Szedoglavits Alajosnak, 
Dombi Dávidnak és Szedoglavits 
Vilmosnak az övvizsgára való fel-
készítést, és köszönöm edzőtársa-
imnak, akik segítettek a fejlődés-
ben!

És legvégül, de nem utolsó sor-
ban köszönöm a Dobozi Hírmon-
dó szerkesztőségének a lehetőséget 
a bemutatkozásra.

Minden Dobozon élőnek sok 
sikert és erőt kívánok a céljaik el-
érésében.

Üdvözlettel: Puju Kevin WT 
Taekwondo 1 dan

Doboz első feketeöves WT Taekwon-
dos mestere

A SIKEREK ÚTJÁN

A mozgáskorlátozottak Békés 
Megyei Egyesület dobozi szer-
vezete szeptember hónapban két 
rendezvényen vett részt. Először 
a békéscsabai szervezet rendezvé-
nyén képviseltük szervezetünket és 
a rendezők felkérésére Lipták Ist-
vánné versmondással színesítette az 
ünnepséget. 

A másik rendezvény Kondo-
roson volt, ahol 16 fővel képvisel-
tük szervezetünket. Kellemes estét 
töltöttünk el, mert tartalmas volt 
a vendéglátás és a tombolahúzás 
egyik fődíját is elhozhatta Katica 
néni.

Október hónap programjai 

6-án tokaji szüreten való részvétel, 
valamint a békési szervezet vacso-
rájával kezdődik. 13-án Újkígyósra 
látogatunk majd 27-én Kamutra. 
25-én Gyulán az Almássy-kastélyt 
szeretnénk megtekinteni.

Felhívnám tagjaink figyelmét, 
hogy a tagsági könyv - érvényesítve 
van a tagdíj befizetésével- bemuta-
tásával ingyenes belépést biztosít. 
Bővebb felvilágosítást a fogadóórán 
vagy a 06/70-321-8283-as telefon-
számon lehet kapni.

A helyi szervezet záróbeszédje 
november 24-én lesz.

Vantara György
Helyi csoportvezető

Sok program várja az érdeklődőket

MOZGÁSKORLÁTOZTATTAK 
DOBOZI HELYI SZERVEZETÉNEK HÍREI

Ebben a számban 
Szabó Attila mutatkozik be

Tisztelt dobozi lakosok!
Tájékoztatjuk Önöket, hogy 

az LTP szerződéssel rendelkező 
érdekeltek 83%-a visszajuttatta a 
kitöltött nyilatkozatokat. Ezeket 
továbbítottuk az OTP illetékes 
osztályára. Ennek eredményeként, 
már többen megkapták az időpon-
tot, hogy mikor kerül sor az LTP 
számlán keletkezett túlfizetés visz-
szautalására. Nagyon fontos lenne, 
hogy a közelgő futamidő végéig 
mindenki juttassa vissza a nyilatko-
zatokat. 

Mint azt a nyilatkozatok leadá-
sakor is elmondtuk, akik az állami 
támogatást igénybe vették, azok a 
számukra kifizetett teljes összeggel 

kötelesek elszámolni. Az elszámo-
lásra a kiutalt összegtől számított 
négy hónap áll rendelkezésre, a fel-
használás kimondottan lakáscélú, és 
számlával kell igazolni az anyagvá-
sárlást vagy az esetleges munkadíjat 
is.

Csak néhányat sorolnék fel, 
hogy mire lehet fordítani a visz-
szautalt összeget. Bővítés, felújí-
tás, korszerűsítés. Beépített kony-
habútor, beépített berendezések: 
hűtő, sütő, mosogatógép, szagel-
szívó, főzőlap. Fürdőszoba: csempe 
bojler, zuhanykabin, kád, mosdó.           
Nyílászárók cseréje, tető csere vagy 
felújítás, kazáncsere, garázskapu, 
redőny, biztonsági zár, napelemek, 

napkollektorok, beépített klímabe-
rendezés, riasztórendszer stb.

Aki nem vette igénybe az álla-
mi támogatást, annak nyilvánvaló, 
hogy nem kell elszámolni a visz-
szafizetett összeggel.

Jelenleg a Társulati érdekeltek 
kiértesítése van folyamatba, akik 
3000 Ft-os havi részletekbe fizet-
tek. Fontos, hogy ők is mielőbb 
juttassák vissza a kitöltött doku-
mentumokat, hogy mielőbb hoz-
zájussanak a Társulatnál keletkezett 
túlfizetéshez.

Dézsi Ferenc 
Elszámoló Bizottság Elnöke

DOBOZI VÍZIKÖZMŰ TÁRSULAT TÁJÉKOZTATÓJA.

A Dobozi Hírmondó szerkesztősége arra kéri a sportolókat, sport barátokat,  
ha bármilyen sporteseményről tudnak, azon részt vettek, jelezzék szerkesztőségünknek,  

így mi is be tudunk számolni ezekről a történésekről. 
E-mail: hirmondo@doboz.hu;      Tel.: 06/20 288-5862

ÜNNEPI MEGEMLÉKEZÉS

Doboz Nagyközség Önkormányzata meghívja Önöket

az 1956-os forradalom és szabadságharc 

tiszteletére rendezett ünnepi megemlékezésre.

A rendezvény ideje: 2018. október 19. 10 óra

Helye: Dobozi Közösségi Ház és Könyvtár
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Alföldvíz Műszaki hibabejelentés: 06/80 922-333
Szennyvízbekötés bejelentés: 06/40 922-334

DÉMÁSZ Telefonos ügyfélszolgálat:
 06/62 565-600 6-os gomb: hibabejelentés

Égáz – Dégáz Hibabejelentés: 06/80 440-141, 06/80 820-141

„Azt vallom, hogy minden egyes 
nemzedék újra kell, hogy tanulja 
lakókörnyezete, települése értéke-
it, legyen szó szellemi vagy épített 
örökségről, esetlegesen környezeti 
értékekről.”

(Csasztvan András a Szarvasi 
Értéktár Bizottság elnöke)

Szeptember első napján Bé-
késcsaba főtere igazi méhkassá 
változott. Harminc Békés megyei 
település Battonyától Vésztőig mu-
tathatta be települési értéktárát, 
településének értékeit. A helyi érté-
keken alapuló kultúra, a hagyomá-
nyok megismerése, a lokálpatriotiz-
mus, a helyi identitás erősítése volt 
a célja a rendezvénynek.

Nagyon színes programot ál-
lítottak össze a szervezők, szinte 
minden korosztály megtalálhatta a 
neki szóló programot. A települé-
si értéktárak mellett termelői piac, 
kézműves vásár, népi kismesterség 
bemutató, népi játszóház és színes 
színpadi programok várták az ér-
deklődőket, ahol a megyei nemze-
tiségi kultúra képviselői is bemutat-
koztak.

A helyi értéktárban jelenleg 52 
érték szerepel, Doboz kincsei közül 

két értéket emeltünk ki a Megye-
napon, így az egészség és életmód 
kategóriából dr. Oláh Andor élet-
művét, az agrár- és élelmiszergaz-
daság kategóriából a Dobozi mézet 
népszerűsítettük. A sátrunkban 
fogadott vendégek számára szem-
léletes módon kialakítottuk „Oláh 
doktor útját”, ahol a természetes 
élet- és gyógymódrendszer eleme-
it mutattuk be.  Gyógyteát, mézet, 
nyers zöldségeket is kóstolhattak az 
érdeklődők az egészséges életmód 
jegyében. A rendezvényen való 
megjelenésünk kiváló alkalom volt 
arra is, hogy lássuk más települések 
értékeit, kapcsolatot építsünk és tu-
datosítsuk a rendezvényre kilátoga-
tókkal a megye sokszínűségét.

A Helyi Értéktár Bizottság ez-
úton szeretné köszönetét kifejezni 
a rendezvény szervezőinek a meg-
hívásért és azon segítőknek, akik 
munkájukkal hozzájárultak a tele-
pülési értéktár bemutatásához.

Hidvégi Julianna
Helyi Értéktár Bizottság elnöke

Óréné Szabó Erzsébet
Helyi Értéktár Bizottság 

elnök helyettese

HAGYOMÁNY, ÉRTÉK, KÖZÖSSÉG BEMUTATKOZOTT 
A DOBOZI ÉRTÉKTÁR A III. MEGYENAPON

Több mint 30 település mutatta be helyi értéktárát

SZEPTEMBERI HÍREK A DOBOZI GONDOZÁSI KÖZPONTBÓL

Ez a hónap egy igen nagysza-
bású rendezvénnyel kezdődött. Idén 
ünnepeltük az intézmény 30 éves 
fennállását. Ebből az alkalomból egy 
egész hetes programot szerveztünk. 
A hét első napján nyitottuk meg a 
rendezvénysorozatot. Köves Mihály 
polgármester úr ünnepi köszöntőt 
mondott, melyben köszöntötte az 
időseket és a meghívott vendége-
ket. Elismerően beszélt a gondozási 
központban végzett ellátások minő-
ségéről, végezetül jó egészséget és 
sikeres munkát kívánt a kollektíva 
valamennyi dolgozójának. Gáborné 
Fekete Katalin intézményvezető asz-
szony visszatekintett erre a harminc 
évre.

„Ünnepi ez az alkalom! Kollégá-
immal megpróbáltuk mi is e jeles 
napot emlékezetessé tenni. Össze-
ültünk és megpróbáltuk időrendben 
végig gondolni az elmúlt néhány 
évet. Hogyan is indult itt az élet:

1988. szeptemberben az intéz-
mény kinyitotta kapuit. Dolgozói 
létszám 6 fő. Működik a házi segít-
ségnyújtás 6-8 ellátottal és az idősek 
klubja 40 férőhellyel.

1999. májusában az intézmény 
keretein belül kezdi meg a szolgál-
tatás biztosítását a családsegítő, a 
gyermekjóléti szolgálat, majd szep-
tembertől a bölcsőde is. A dolgozók 
létszáma 16 főre nő.

2005-ben indult a 9 személyes re-
nault traficcal a Támogató Szolgálat.

2011-ben beindult a demens 
nappali ellátás és 2012-ben a fogya-
tékos személyek nappali ellátása.

Jelenleg a nappali ellátásban 46 
főt, házi segítségnyújtásban 50 főt 
és a szociális étkeztetésben 51 főt 
látunk el. A bölcsőde 30 férőhellyel 
maximális kihasználtsággal működik. 
A Támogató szolgálat csaknem 200 
főt lát el. A dolgozói létszám jelenleg 
35 fő.

Sok minden jutott még eszünk-
be: volt, amikor 3 fenntartója volt az 
intézménynek, 3 különböző névvel 
voltunk ellátva. Békéscsabáról irá-
nyították a szolgáltatások 2/3-át. 
Embert próbáló évek voltak, de mi 
tettük a dolgunkat akkor is legjobb 
tudásunk szerint.

Fényképeket válogattunk, mely-
ben megpróbáltuk összefoglalni az 
elmúlt 30 évet. Lehetetlen volt e 
küldetés. Sírtunk, nevettünk, emlé-
keztünk.”

Ezt követően koccintottunk egy 
pohár pezsgővel és elfogyasztottuk 
az ünnepi tortát melyet, mint mindig 
kedvezményesen készített el a CBA. 
Köszönjük szépen. Ez idő alatt az 
előtérben elhelyezett fotókiállítást 
tekinthették meg az érdeklődők.

Kedden került sor a már hagyo-
mánynak mondható Családi napra, 
melyre időseink rokonai, családtagjai 
betekinthettek a mindennapjainkba. 
Volt kreatív foglalkozás, közös torna 
és a masszázseszközöket is szívesen 
kipróbálták. A délutáni órákban a sü-
temény parti következett, melyen fel-
köszöntöttük az e hónapban ünneplő 
név és születésnapos klubtagokat, az 
asztalok roskadoztak a sütemények-
től.

Szerdán délelőtt nagy meglepetés 
várta az időseket. Egy fantasztikus 
előadó személyében köszönthettük 
Szabó Csabát, aki fergeteges hangu-
latot varázsolt a klubtagok elé. Közel 
két órán keresztül ének, zene, tánc 
hallatszott az épületből.

Ebéd után vetítésre került sor 
1988-tól napjainkig.

Eleget tettünk az „Öltözzünk 
össze” programnak is. Jó szívvel lát-
tam, hogy senki sem feledkezett meg 
erről az eseményről, hiszen bármerre 
jártam az épületen belül, mindenhol 
virágmintás ruhában láttam az ellá-
tottakat, dolgozókat egyaránt.

A hét befejezéseként, egy egész 
napos kerti partinak adtunk he-
lyet. Kora reggel sürögtek-forogtak 
a nénik és a bácsik, akik krumplit, 
hagymát pucoltak. Tíz óra felé már 
az üstben párolódott a hagyma, pap-
rikáskrumpli volt az ebéd, amit kö-
zösen készítettek el a klubtagok és 
dolgozók. Nagyon finomra sikerült, 
amelyet az udvaron felállított sátrak 
alatt jó hangulatban fogyaszthattak 
el a résztvevők. Közben beszélgettek, 
nótáztak és tekéztek.

Elmondhatom jól sikerült ez 
a hét. Nagyon sokan látogattak be 
a gondozási központba, sokan a 
programokon vettek részt, mások a 
harminc év alatti változásokra vol-
tak kíváncsiak. Nagy sikert aratott a 
fotókiállítás is, de talán a vetítés volt 
a legsikeresebb. Rég nem látott bará-
tok, saját magunk kicsit fiatalabban, 
elhunyt klubtagok, régi fellépések 
megtekintése vegyes érzéseket vál-
tottak ki belőlünk. Sokszor elérzé-
kenyültünk, de volt nevetés is bőven. 
Közösen megállapítottuk időseink-
kel: „Sokat változtunk. Harminc év 
azért csak harminc év!”

Puju János képviselő úr egy gyö-
nyörű tortával köszönte meg, a Gon-
dozási Központ dolgozóinak mun-
káját.  

Az ünnepi hét eltelte után is sok 
program volt. Meglátogattuk a Papp 
Cukrászdát, finom sütiket, fagylaltot 
ettünk. A séta jó a szervezetnek, az 
édesség pedig a léleknek. Kettőt egy 
csapásra.

Ennyi esemény mellet a Szuper 
Nagyik csapata is szorgoskodott. 
Hetente több alkalommal próbára 
jártak be, hiszen meghívást kaptak a 
Csabacsüdi Kukorica Fesztiválra. A 
fellépésüket vastapssal köszönte meg 
a közönség. Sok munka van egy ilyen 
fellépés mögött. Fontos az ütemér-
zék, a memória a koreográfia beta-
nulása miatt, és a sok szabadidő, amit 
feláldoznak ilyenkor a klubtagok a 
siker érdekében. Köszönjük kitartó 
munkájukat. Név szerint szeretném 
megemlíteni őket: Gergely Ferenc-
né, Jakab Ferencné, Szücs Lászlóné, 
Tóth Jánosné, Szücs Lajosné, Nagy 
Istvánné.

“A világ egy hatalmas tükör. Visz-
szatükrözi felénk azt, amik vagyunk. 
Ha kedvesek, ha barátságosak és ha segí-
tőkészek vagyunk, akkor a világ kedves-
nek, barátságosnak és segítőkésznek fog 
felénk bizonyulni. A világ pontosan az, 
amik mi vagyunk!”/ Thomas Dreier/

Kovalovszki Mariann

Idén ünnepelték az intézmény 30 éves fennállását 

ROMA KULTURÁLIS ÉS GASZTRONÓMIAI NAP

A Dobozi Cigány Nemzetiségi 
Önkormányzat 2018. szeptember 
9-én rendezte meg a Roma Kultu-
rális és Gasztronómiai napot.

Az ünnepi beszédet követően a 
helyi cigány zenekar Sztojka László 
prímás vezetésével „Jó ebédhez szól 
a nóta” című műsort adott elő, Szat-
máriné Orodán Rozália és Szabó 
László nótaénekesek kíséretével. 
A Dobozi Népdalkör tagjai tovább 

színesítették a műsort szebbnél 
szebb népdalokkal. A színpadon 
következett Serbán Erzsébet és 
testvére, akiktől hagyományőrző 
cigánytánc bemutatót láthattunk. 
A folytatásban a Dobozi Néptánc- 
csoport bemutatóját élvezhette a 
közönség. A késő délutáni órákban 
Sztojka Dezső és zenekara adott 
elő hagyományőrző cigány dalokat, 
valamint a mai kornak megfelelő 

divatos cigány zenéket. A közönség 
nagyon élvezte a műsort, később 
Sztojka Attila és zenekara szóra-
koztatta a megjelenteket.

A rendezvényen cigányosan 
elkészített babgulyást szolgáltak 
fel, mely 4 üsttel lett főzve és 400 
személy tudott jóllakni belőle. A 
rendezvény jó hangulatban telt el, 
az idő is kedvezett. A rendezvény-
re minden dobozi lakost szeretettel 
vártunk és jöttek is. A rendezvény 
elérte hatását. Dobozon az együtt-
élés még jobbá tétele volt a cél, ha-
bár Dr. Kovács József országgyűlési 
képviselő szavaival élve, „páratlan 
Magyarországon, a Dobozon élő 
cigány lakosok együttélése a több-
ségi társadalommal”.

A rendezvényen színvonalas 
előadásokat láthattak a kilátogató 
emberek. Egy jól elkészített bab-
gulyást tudtak elfogyasztani, be-
szélgetni és ameddig a készletünk 
tartott üdítőt és ásványvizet szol-
gáltunk fel nekik.

Sztojka Tibor
elnök

A színpadon Sztojka Dezső és Zenekara

2018.09.07-én, immár második 
alkalommal kaptunk meghívást a 
Dobozi Ifjúsági Néptánc Csopor-
tunkkal a XXII. Köröstarcsa Hal és 
Falunapok, X. Szilvanap,. IV. Kis-
térségi Hagyományőrző Fesztiválra. 
Ezen a színvonalas programsorozat 
első napján egy 30 perces néptánc-
bemutatóval örvendeztettük meg a 
kedves közönséget. A 2017/18-as 
tanév során megtanult és elsajá-
tított 4 néptánc koreográfiánkat 
mutattuk be, amelyek mindegyike 
egy-egy olyan történetet mond el, 

amely a hagyományos paraszti élet 
főbb eseményeihez kötődik, úgy-
mint tavaszköszöntés, báli-időszak, 
szüret és párválasztás. A négy tán-
cunkkal négy tájegység tánckultú-
rájából adtunk ízelítőt úgy, mint rá-
baközi, széki, dunántúli és kalocsai 
koreográfiákat, felpezsdítve azokkal 
a kedves nézők hangulatát.

Ezúton köszönjük a meghívást 
és a szíves vendéglátást a Köröstar-
csai Falunap szervezőinek! 

Sziromi Katalin

A Dobozi Ifjúsági Néptánc Csoport

KÖRÖSTARCSÁN JÁRTUNK
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AZ ÉTKEZÉSI TÉRÍTÉSI 
DÍJ

BEFIZETÉSE: 
2018. október 18-19. 
(csütörtök, péntek)

Pótbefizetés 2018. november 6. (kedd)
hétfő-csütörtök 8-16 óráig

péntek: 8-13 óráig
A POLGÁRMESTERI HIVATAL

A épület 5-ös számú irodájában.
Kérjük a fizetési napok pontos 

betartását!

APRÓHIRDETÉSEK
Családi ház eladó Faluhelyi u. 29. szám 
alatt. Érd.: 06/20 481-0183
Eladó 1 db. vegyes tüzelésű kazán, 1 db. 
400 l. fagyasztó láda, 1 csöves kukorica mor-
zsoló villanymotorral, 1 db. üstház üsttel. 
Érd.: 06/30 371-5378
Föld eladó Görgében 12 lánc. Szintén föld 
eladó Sósszíken 5 lánc. 
Érd.: 06/70 224-1090
2 db. örökégő kályha eladó. 
Érd.: 06/20 412-3018
Eladó 22-es bakos húsdaráló, Salgó spar-
helt, 25 literes balkonok, 10 literes szőlőprés, 
valamint elektromos terménydaráló. Érd.: 
06/20 582-5576
Padlás, udvar takarítást, lomtalanítást válla-
lok. Papír, műanyag, rőzse, elektromos hul-
ladék (tv, rádió, hűtő, mosógép, gáztűzhely, 
stb.) törött bútor, vadhajtás, rongy, megunt 
ruha, vas stb. Öreg Pepe 
Tel.: 06/70 245 8728
2 szobás + nappali, fürdőszobás családi 
ház, nagy kerttel eladó! Doboz, Zrínyi u. 
21. szám. I.ár: 4.200.000 Ft Érd.: Doboz, 
Zrínyi u. 33. szám alatt, illetve a 06/20 564-
9897, 06/20 222-3545-ös telefonszámon
Ház eladó Doboz József A. u. 35.
tel.: 06/20 228-1325 06/30 472-3301

ANYAKÖNYVI HÍREK

Születések:
Kovács Gusztáv és Horváth Beáta 
Alexandra kislánya Larissza Aisa
Bíró Róbert és Vagyon Beáta 
kisfia Krisztián Róbert
Vas János és Jantyik Katalin kislánya Réka

Házasságkötés:
Feczer Gábor és Szilágyi Adrienn Eszter
Jantyik Zsolt és  Füle Gabriella
Szegedi Tamás és Vaszkó Alexandra

Halálozás: 
Szabó László Táncsics utca 56.               (1935)
Nagy Jánosné Vincellérház utca 1.           (1922)
Vágner Pálné Faluhelyi utca 8.         (1933)
   

Apróhirdetését, hirdetését leadhatja
a Polgármesteri Hivatal

1. számú irodájában.
LAPZÁRTA:  2018. október 29.

Az ügyeletes rendőr telefonszáma:
06/30 633-7224

Az ügyeletes polgárőr telefonszáma:
06/20 448-5710

A Dobozi Hírmondó 
elérhetőségei:

 Tel.: 06/20 288-5862
E-mail: hirmondo@doboz.hu

MEGEMLÉKEZÉS

Fájó szívvel emlékezünk 
drága szerettünk 

Szabó Józsefné 
(született Garas Zsuzsanna)

halálának 1. évfordulóján

a gyászoló család 

MEGEMLÉKEZÉS
Fájó szívvel emlékezünk 

Komlósi Sándor 
halálának 3. évfordulóján.

„ Addig vagy boldog, míg van aki szeret,
aki a bajban megfogja a kezed.

S hogy milyen fontos is volt neked,
csak akkor érzed, ha már nincs veled.

Mi álmodtunk egy öregkort, csodásat és szépet,
de a kegyetlen halál mindent összetépett.
Csoda volt, hogy éltél és minket szerettél,

Nekünk nem is haltál meg, csak álmodni mentél.”

szerető felesége, f ia, lányai, unokák és 
dédunokák

Az orvosi ügyelet 
telefonszámai

Munkanapokon 
16.00 óráig:

Dr. Forczek Gabriella:
06/20 398-9132
Dr. Nyilas Ildikó: 
06/20 358-0333

Dr. Márki Andrea: 
06/30 228-2380

A háziorvosi rendelők 
telefonszáma:

Dr. Forczek Gabriella 
rendelője: 

06/66 638-252
Dr. Nyilas Ildikó 

rendelője: 
06/66 635-372

Dr. Márki Andrea 
rendelője:  

06/66 636-201
Fogorvosi rendelő: 

06/66 268-466
A védőnők rendelője: 

06/66 269-456
Felnőtt központi

 ügyelet:
Egészségügyi Alapellátás 

Intézmény
Gyula, Béke sgt. 39. 
Tel.: 06/66 463-004
Gyermek ügyelet: 

Pándy Kálmán Kórház 
Gyermekosztály

Gyula, Kárpát u. 11. 
Tel.: 06/66 463-633

MEGEMLÉKEZÉS
Fájó szívvel emlékezünk 
Szabó Sándorné 

(született Szabó Zsuzsanna)
halálának 1. évfordulóján.
férje, f iai, menyei, unokái

„ Hirtelen, de elmentél egy perc alatt,
számunkra csak a döbbenet és a fájdalom 

maradt.
Kicsordul a könnyünk a sírodnál,
mélységes fájdalom, hogy távoztál.

A búcsúszó, mit nem mondtál ki elmaradt,
de szívünkben örökké velünk maradsz”

MEGEMLÉKEZÉS
Fájó szívvel emlékezünk 

Szatmári Gáborné 
(született Podmaniczki Margit) 

halálának 1. évfordulóján.

férje, lánya és f ia, testvérei, édesanyja, 
unokái

MEGHÍVÓ

Szeretettel és tisztelettel meghívjuk Önt és kedves családját

2018. október 29-én, hétfőn 17 órára a 
Széchy Tamás Emlékház, Helytörténeti Gyűjtemény és Alkotóházba

„Egy értékteremtő házaspár története” című előadásra.

Bognár Cecil és Bognárné Gergely Katalin előadása
A rendezvény ideje alatt györgyfalvi hímzésekből nyílik kiállítás, mely                

október 31-ig megtekinthető a Széchy Tamás Emlékházban, illetve 
tárogató  muzsikát hallhatunk Bognár Cecil előadásában.

„Életre kelt a Furulyázó pásztor”
Bizonyára sokakban kellemes emléket hagyott egy szekszárdi   taná-
rember, aki egy augusztusi délelőttön a Furulyázó pásztor szobornál 
tárogató muzsikával köszöntötte a település központjában járókat.  
Bognár Cecil háromgenerációs pedagógus család sarja, népművelő, 

hagyományőrző, muzsikát a történelmet szerető és ismerő ember. Vele, és 
kedves feleségével, Bognárné Gergely Katalinnal  ismerkedhetnek meg a 

rendezvényre ellátogatók.

KÖZÖS MEGEMLÉKEZÉS

Közös gyertyagyújtásra várjuk Önöket 
2018. november 1-én, 15 órától 

a Dobozi Temető ravatalozójánál. 

„Nem múlnak ők el, kik szívünkben élnek, 
Hiába szállnak árnyak, álmok, évek.”

( Juhász Gyula)
Doboz Nagyközség Önkormányzata

INGYENES JOGI TANÁCSADÁS
Dr. Vári Ádám ügyvéd minden hónap első pénteki 

napján 
INGYENES JOGI TANÁCSADÁST tart 
a Dobozi Gondozási Központban.

A következő időpontok: 2018. november 2. 9.00 -12.00 
óráig Szabad időpontok még vannak! 

Telefon: 06/66 268-171

Kedves dobozi lakosok!

A Dobozi Bölcsőde egy nyereményjátékban vesz részt, 

ehhez az kell, hogy az üres 

HENKEL-es (Persil, Silan, Fa, Pritt) flakonokat össze-

gyűjtsük. Kérünk mindenkit, hogy ha valaki ilyen már-

kájú termékeket használ, ne dobja ki, 

szívesen átvesszük a bölcsiben. 

A gyűjtés egész évben tart! 
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folytatás az 1. oldalról
De törhettek diót, morzsolhat-

tak kukoricát és a lemorzsolt csut-
kákból óriás tornyokat is építhettek. 
A tevékenységek során a résztvevők 
ízelítőt kaphattak a népi kismester-
ségek csodáiból, értékeiből, forté-
lyaiból.

Csütörtökön a vidámságé, a 
néptáncé, a népdalé és a népzenéé 
volt a főszerep a Széchy Tamás 
Emlékház udvarában. Tiszteletbe-
li meghívott vendégeink a Dobozi 
Gondozási Központ Idősek Klub-
jának tagjai voltak. A rendezvényt 
a Dobozi Ifjúsági Néptánc Csoport 
rábaközi táncával nyitottuk meg. 
Majd a nagyon szép széki, tánc ko-
reográfiájukat is előadták.

Őket követték a „Leg a láb” 
Alapfokú Művészeti Iskola dobozi 
néptáncosai a színpadon. Először a 
2.a osztályosok derűs és lendületes 
dunántúli játékfűzését és ugrósát, 
majd a 3.a osztályosok előadásában 
vidám, pergős rábaközi táncokat 
láthatták a kedves nézők.

A Dobozi Népdalkör, Nagy 

Zsuzsanna vezetésével hangulatos, 
vidám és humoros szüreti népda-
lokkal és bordalokkal örvendeztette 
meg a közönséget. 

Az általam vezetett ifjúsági tán-
cosaink lendületes, táncba csalogató 
szüreti és kalocsai néptánc egyvele-
gei zárták a bemutatók sorát. 

Pénteken a „nagy mesemondó-
ról” Benedek Elekről emlékeztünk 
meg a könyvtárban. A Dobozi Me-
sekert Óvoda, Dobó utcai ovisai 
voltak a vendégeink és vették fel 
a mesebeli hétmérföldes csizmát, 
hogy megérkezzenek a Csodaren-
getegbe. Az apróságok Óréné Sza-
bó Erzsébet előadásában hallgatták 
meg a Méhkirálynő című mesét. A 
papírszínházi előadást követően a 
gyerekek az óvó nénik és a könyv-
táros néni közösen el is játszották a 
mesét, a gyermekek nagy örömére. 
Az így megelevenedett mesében a 
hős kis „Kelekótya” királyfi sok-sok 
próbatételen esett át, megküzdött 
irigy testvéreivel, kiállta a három 
próbát, így mentve meg a szom-
széd ország királyságát és nyerte 

el a legkisebb királyleány kezét. A 
menyegzőn mindannyian ott voltak 
és jót mulattak, és azt üzenik a két-
kedőknek, hogyha nem hiszik sza-
vukat, hát keljenek útra és járjanak 
utána! 

Szombaton a Széchy Tamás 
Emlékház udvarán a szüreti mu-
latozásé és a jó hangulaté volt a 
főszerep. Természetesen nem unat-
kozott senki, aki ellátogatott a ren-
dezvényünkre. A rendezvényt meg-
tisztelte jelenlétével az Ozsdoláról 
érkezett delegáció is.

Nagy örömünkre szüreti mu-
latságunk előzetes felhívására, a 
vendégseregtől sok-sok fürt szőlőt 
kaptunk a közös mustunk elkészí-
téséhez, és igazi süteménycsodák, 
finom borok gazdagították falusi 
vendégasztalunkat is, amelyekért 
ezúton is szeretnénk köszönetet 
mondani mindenkinek.

Az esti műsor közben készítet-
tünk hagyományos szüreti finomsá-
gokat, süteményeket - kürtöskalá-
csot, óriás palacsintát, kemencében 
sült fonott cukros kalácsot, babgu-
lyást és persze a szőlőtermésből za-
matos mustot is préseltünk. 

A finom ételek és italok mellett 
a szervezők színes színpadi progra-
mokkal gondoskodtak a fergeteges 
hangulatról. Voltak szüreti versek, 
rigmusok, néptáncbemutatók, nép-
daléneklés és táncház is.

A mulatság folyamán igyekez-
tünk feleleveníteni néhány, a szü-
rethez kapcsolódó szokásunkat és 
hagyományunkat. Ifjúsági néptán-
cosainkkal köszöntöttük házigaz-
dánkat, Hidvégi Juliannát, a kedves 
vendégeinket, és egy fergeteges rá-

baközi tánccal nyitottuk meg a szü-
reti mulatságot. Majd a „Leg a láb” 
Alapfokú Művészeti Iskola dobozi 
néptáncosainak műsorát láthatták 
a kedves vendégek. A délutáni cso-
port 3-5. osztályosai, azt a hangu-
latos nyírségi néptánc koreográfiát 
adták elő, amely a Körösvölgyi so-
kadalomban is bemutatásra került. 

Majd az ifjúsági néptáncosok a 
széki „szív a szívhez” táncukkal és a 
21. éve hagyományossá vált szüreti 
táncegyvelegükkel szórakoztatták a 
vendégeket.

Őket a 2002. októberében 
alakult Dobozi Népdalkör tagjai 
követték a színpadon, akik ének-
tudását az idei nyáron, több nép-
dalversenyen is arany fokozattal 
díjazta a szakértő zsűri.  Tőlük ezen 
estén hangulatos, az alkalomhoz 
illő szüreti népdalokat, bordalokat 
hallhatunk.

Majd ismét az ifjúsági néptán-
cosok előadásában kalocsai tánco-
kat láthattunk, amelyek a hagyo-
mányos párválasztási szokásokat 
elevenítették fel.

Az este első részét Nagy Balázs 
és Barcsay Rebeka csodálatos nép-
tánc előadása zárta. E két nagyon 
tehetséges néptáncos fiatal a Hét-
próbás Néptánciskola növendékei. 
Balázs és Rebeka előadásában Ör-
döngős Füzesi Páros táncot és Ma-
gyarpalatkai fogásolást láthattak, 
és méltán óriási tapssal díjaztak a 
kedves nézők. 

Majd a fent említett finom éte-
leké volt egy kellemes vacsora erejé-
ig a főszerep.

Az este második felében sem 
maradt üres a színpad. A Csaba 

Gyöngyei Néptánccsoport táncos 
kedvű tagjaitól csodálatos és ma-
gával ragadó magyarpalatkai, ka-
lotaszegi román páros táncokat és 
moldvai koreográfiákat láthattunk. 
Majd a csabai néptáncosok fergete-
ges moldvai táncházat is tartottak, 
amelybe gyermekek és felnőttek 
egyaránt becsatlakoztak.

Volt „szüret bikája” és „szüret 
szépe” választás is, amely címek 
birtokosai Bottó Péter és Molnár 
Petra lettek, akik egy közös széki 
tánccal tették szebbé a mulatságot.

Ezt követően kedves vendé-
geink szerencséjükért izgulhattak, 
hiszen ajándéksorsolás következett, 
ahol az idén XXI. Dobozi Szüret 
elnevezésű programsorozatunk al-
kalmából, 21 ajándékcsomagot sor-
soltunk ki. 

Szeretnénk köszönetet monda-
ni mind a fellépőknek, mind a fel-
készítőiknek, a szép produkciókért! 
Köszönet jár még természetesen a 
következő intézményeknek és azok 
dolgozóinak, valamint az alábbi ci-
vil szervezeteknek, és azok tagjai-
nak mindennemű segítségükért, hi-
szen velük együtt tudtuk ezt a szép 
rendezvényhetet megvalósítani:

Fő támogatónk volt: Doboz 
Nagyközség Önkormányzata
Fő szervező: Dobozi Közösségi 
Ház és Könyvtár
Támogatóink voltak még:
Dobozi Népművészeti Egyesület
Dobozi Hímző Nefelejcs Szakkör
Dobozi Gondozási Központ
Dobozi Általános Iskola

Óréné Szabó Erzsébet,
 Sziromi Katalin

XXI. DOBOZI SZÜRET

Szüreti mulatságon az ozsdolai vendégekkel


